

May 3rd. 1948

Ladies Katherine Campbell and Ingeborg Fritschi  
Brockfield, Connecticut U.S.A.

Dear Colleagues and friends;

Thank you exceedingly for your good news which we just received and gave us great pleasure.

We hope that you have regained your health and that you could take up again your work for the Roerich Pact and Banner of Peace. It is very kind of you to have spoken to your Committee about your Vice-President in Switzerland. I have greatly regretted not to have had the occasion of seeing Colonel Mourontseff when he was in Europe. But maybe it is only a deferred meeting and maybe we will have the pleasure of meeting him in New York in the near future. Thanks to the airplanes distances are now abolished.

I also am very happy that I could help in my way and with the precious help of Dr. Carpani and Prof. de Lara to bring to life, Committees in their respective countries. They are personalities of first order and very active. May God preserve us from another war! Yes, I shall see what I will be able to do in other countries.

I recommend warmly to get in touch with the great Brazilian writer EDUARDO TOURINHO He, through his position would be indicated to represent your movement in Brazil.

1. DON EDUARDO TOURINHO, Escritor  
Praca Serzedelo Correia 15A  
Rio de Janeiro Brazil

Write him (by airmail) that I proposed him to you and send him as much material as possible and also the recent yellow brochure.

Do the same with Denmark:

2. ERIK DE SKEEL, avocat  
Ebeltoff, Denmark

and the same to the State of Kathiawar (India) write to my friend Rajvaidya (doctor of the Maharadja) here is the address:

3. His Excellency Prof. Dr. Jivaram Kalidas Shasti

*Rajvaidya*

Gondal Kathiawar India

tell him that Rasvaidya Schaub-Koch has recommended him. The title has been conferred upon me by his scientific Institutions. It is a powerful personality who could certainly accept to start a Committee for the State of Kathiawar.

Do the same for Colombia where I have a wonderful friends, here is his address:

4. His Excellency Prof. Dr. Emirto de Lima  
Minister of Liberia and Consul of Honduras  
Barranquilla (Colombia)

and another friend in Peru is:

5. His Excellency Don Rafael Larco-Herrera  
(late Vice-President of Peru)  
Hacienda Chiclin  
Trujillo, Peru

and:

6. Monsieur Charles Corm, Directeur de la Revue Phenicienne  
Place du Musee  
Beirouth Liban (Lebanon)

May 3rd. 1948

2

and for Uruguay the eminent writer:

7. Don Santiago Gastaldi  
2587 Solario Garcia  
Montevideo, Uruguay

and to Cuba to my dear friend:

8. Professeur Octavio de la Suarée  
Secretario de L'Escuela Profes. del Periodismo  
Rue San Francisco No.51  
Marianao La Habana Cuba.

Your dear news will always give me great pleasure and I feel very obliged if you would let me know, when the occasion arises, addresses of collectors of old paintings. Many thanks. Your fervent and faithful friends and admirers.

Prof. E. Schaub-Koch and Michel

P.S. I would be willing to write a beautiful study on the paintings of Mr. Svetoslav Roerich. For that I would need about 20 photographs of his works and some biographical notices.

Two months later I would send him, to the address he would give me, my study typed in french. What I would like is that he would have it translated into English or Hindustani and that he would have it published in India or America and that he would send me some of the magazines or revues in which appears my article.

I would be glad to give him this pleasure. And as my name of Art writer is known universally, an article of my pen would be, maybe, agreeable and useful.

Original letter written in french.

Chères Collègues et Amies,  
merci infiniment de vos bonnes nouvelles que nous venons de recevoir a l'instant et qui nous ont fait un grand plaisir.  
Nous esperons que votre santé est de nouveau rétabli et que vous avez pu reprendre votre activité pour the Roerich Pact and Banner of Peace. C'est très gentil a vous d'avoir bien voulu parler a votre Committée de votre Vice-Président en Helvetie. J'ai beaucoup regretté de n'avoir eu l'occasion de voir Mr. le Col. Mouromtseff, lors de son voyage en Europe. Enfin, c'est seulement partie remise et peut-être aurons nous le plaisir de le rencontrer a New York dans un avenir assez proche. Grâce aux avions, les distances sont maintenant abolies.  
Je suis moi-meme très heureux, d'avoir pu aider de mon mieux, a mettre sur pied, grâce a l'aide précieux du Dr. Carpani et du Prof. R. de Lara, des Comités dans leurs pays respectifs. Ce sont des personnalités de premier plan et tres actifs. Que Dieu nous preserve d'une nouvelle guerre. Oui je verrais ce que je pourrais faire encore dans d'autres pays. Je vous recommande chaleureusement de se mettre en rapport avec le grand écrivain brésiliën Eduardo Tourinho, il serait grâce a sa situation tout indiqué de représenter votre mouvement au Bresil.

(Here follows the 8 different addresses mentioned before)

Vos chères nouvelles me feront toujours un immense plaisir et je vous suis très obligé de me communiquer, a l'occasion, des adresses de collecteurs de old pictures. Many thanks! Vos amis et admirateurs fervents et fidele Prof. E. Schaub-Koch et Michel

over

P.S. Je serai tout disposé d'écrire une belle étude sur les peintures de Mr. Svetoslav Roerich. Pour cela j'aurais besoin, une vingtaine de photographies de ses oeuvres et quelques notices biograph. Deux mois après je lui enverrais, a l'adresse qu'il m'indiquera, mon étude, en français, dactylographié. Ce que je souhaiterai, qu'il le fasse traduire en anglais ou en Hindustani, et qu'il le fasse publier aux Indes ou en Amérique et qu'il m'envoie quelques exemplaires du Journal ou de la Revue contenant mon article. Je serai heureux de lui faire ce plaisir et comme mon nom d'écrivain d'art est universellement connu, un article dû à ma plume lui sera peut-être agréable et utile.

Prof. E. Schaub - Koch  
32 Quai Gustave Ador  
Genève Suisse.

3

faire paraître, soit sous forme d'un petit livre par le Roerich Museum de New-York, ou par Mr. Nicolas Roerich dans des Revues de l'Inde.

Ce seront des études d'un intérêt réel et qui ne manqueront pas d'avoir un grand retentissement.

Malheureusement je n'ai plus de littérature sur N.R. Les livres qu'il a eu l'aimable pensée de me faire envoyer, je les ai donnés à une bibliothèque Suisse. Pensez-vous qu'il m'enverra un autre lot. Je n'ai presque pas le courage de la lui demander, et, cependant il me les faudrait, pour la rédaction de la grande série d'ouvrages que j'ai l'intention de lui consacrer. Qu'en pensez-vous?

Ce que j'aurai désiré à connaître c'est un ouvrage avec de bonnes reproductions de ses tableaux. Aussi je n'ai jamais vu l'ouvrage "Himalaya".

J'attends avec grand plaisir de vos chères nouvelles. Avec l'assurance de mon entier dévouement, je vous prie de croire, éminent et cher collègue, à mon admiration fidèle, votre

Prof Emile Schaub-Koch